

Press Review on the Great Lakes region & EU foreign policy



EU foreign policy

- **DRC/SADC/EU**



Bart Ouvry
@BartOuvry

Abonné

Un événement important - [@DrTaxis](#) inaugure le bureau de liaison de la SADC en RDC en présence du DIRCABA [@JPKambila](#) comme de [@fatshi13](#) etc - [#SADC](#) renforce ainsi sa présence à un moment crucial dans la préparation d'élections qui définiront l'avenir de la RDC



19:47 - 16 avr. 2018 depuis République Démocratique Du Congo

- **DRC/SWEDEN**



Annika Ben David
@annikabendavid

Abonné

Very happy to meet 2017 laureate of @SweMFA annual #HumanRights award the #PerAnger Prize Mme Gégé Katana Bukuru of #DRC among the 700 participants from 100+ countries at #StockholmGenderForum

À l'origine en anglais



11:09 - 16 avr. 2018

• DRC/UK



John Murton
@JohnMurton

Abonné

#DRC @UKinDRC and @UKaid - we want to work to help the most vulnerable in DRC: wherever they are and whatever their ethnicity. We support credible elections that will help aid in the resolution of underlying conflicts and enable economic growth.

John Murton @JohnMurton

#RDC @UKinDRC et @UKaid - nous voudrions travailler pour aider les vulnérables en #RDC: n'importe géographie ou origine ethnique. Et aussi nous voudrions soutenir le processus électoral pour aider dans la résolution des conflits et croissance économique twitter.com/soniarolley/st...

À l'origine en anglais

23:08 - 13 avr. 2018

• RWANDA/UK



Jo Lomas
@JoLomasFCO

Abonné

As @PaulKagame and @LMushikiwabo arrive in London for #CHOGM2018, #Rwanda HC @YKaritanyi and I explain the importance of the #Commonwealth



The New Times (Rwanda) @NewTimesRwanda

OPINION: Today, flags of 53 Commonwealth countries are fluttering over London welcoming leaders to the Commonwealth Heads of Government Meeting....

À l'origine en anglais

20:00 - 16 avr. 2018

Central Africa - Great Lakes region

- Tanzania law for online content 'threatens free speech', Al jazeera, 15 April
- EAC: vers l'harmonisation de la formation des officiers supérieurs, Iwacu, 17 avril

Natural Resources - Conflict minerals

- IMF resumes lending to Chad following Glencore debt deal, Reuters, 14 April
- **12th OECD forum on responsible mineral supply chains**



Democratic Republic of the Congo

Political situation

- **TOP STORY - DR Congo president sacks 256 judges for not having law degrees**, Al Jazeera, 17 April
- RDC : sécurité, élections, double nationalité... Joseph Kabila devant des députés de la majorité, Jeune Afrique, 16 avril

Security situation

- **TOP STORY - RDC : Cinq militaires tués à Beni, Joseph Kabila affirme la poursuite de la traque des ADF**, Actualite.cd, 16 avril
- Horror and fear grips survivors of Congo's hidden war, Reuters, 15 April

Natural resources

- **TOP STORY** - [RDC: Eboulement dans une carrière artisanale d'or à Nyange \(Sud-Kivu\)](#), Actualite.cd, 13 avril

Burundi

Political situation

- **TOP STORY** - [Burundi: retrait d'un communiqué UA-ONU dénonçant l'intransigeance de Bujumbura](#), RFI, 16 avril
- [La CENI rejette la candidature des participants indépendants](#), Iwacu, 16 avril

Security situation

- **TOP STORY** - [Burundi : un gouverneur rappelle à l'ordre les Imbonerakure](#), Jeune Afrique, 14 avril

Rwanda

Political situation

- **TOP STORY** - [MPs start scrutiny of bill that seeks to tighten the noose around the corrupt](#), New Times 17 April

Security situation

- **TOP STORY** - [Deux militaires rwandais arrêtés près d'un aéroport de l'Est de la RDC](#), VOA Afrique, 16 avril



**News from EurAc
network & partner
organisations**



EurAc network

- [Avis à l'attention des entreprises, des états membres et de la Commission Européenne](#), EurAc, 27 mars

- [Le Burundi au bord de l'explosion sociale pour le Réseau œcuménique allemand](#), Deutsche Welle, 17 avril

Partner organisations

- [Le processus de révision de la constitution comme une menace à la minorité politique et ethnique au Burundi](#), CB-CPI, Mars 2018



Interesting statements, research, analysis & campaigns



- [Burundi: Repression Linked to Presidential-Term Vote](#), HRW, 17 April
- [What lessons from the African Peace Facility for supporting peace and security in Africa?](#), European Think Tank Group, 16 April
- [The Electronic Voting Controversy](#), Congo Research Group, 9 April



If you have any requests/questions, contact us at info@eurac-network.org

To read past and today's EurAc Info in full, please visit our website: www.eurac-network.org

Want to change how you receive these emails?
You can update your preferences or unsubscribe from this list.

EurAc, European network for Central Africa | Rue Stevin 115, B-1000 Brussels (Belgium)
info@eurac-network.org | Tel.: +32 (0)2 725 47 70 | www.eurac-network.org

*Copyright © 2018 EurAc, All rights reserved.
Pictures: Giampaolo Musumeci & EurAc*

This email was sent to [<<Adresse email>>](#)
[why did I get this?](#) [unsubscribe from this list](#) [update subscription preferences](#)
European network for Central Africa - EurAc · 115, rue Stevin · Brussels 1000 · Belgium

MailChimp